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Írásbeli választ igénylőkérdés

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

„Mit kíván tenni annak érdekében, hogy minél több fiatal gazda tudjon bekapcsolódni a
mezőgazdaságba? ”

címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtan i

Gráf József
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr !

A mezőgazdasági termelők gazdaságátadásához nyújtott támogatás, illetve ezze l
összefüggésben a fiatal gazdálkodók rettentő alacsony számával kapcsolatban már többször
feltettem kérdéseimet és kifejtettem véleményemet, most mégis újra megteszem, mivel
érdemi javulást és eredményeket azóta sem tapasztalhattunk .

Az FVM álláspontja szerint az EU-ból átvett rendszer több szempontból sem állja me g
a helyét hazánkban, de a megfelel ő , hazai igényekre és elképzelésekre történő átformálása
mégsem valósult meg. Vajon miért ?

Fontos említenem Donato Tommaso Veraldi olasz EP-képvisel ő jelentését, melyben
pontosan leírja, hogy az Európai Unió szükséges prioritásnak tartja a fiatal gazdá k
felkarolását, és ehhez számos kiindulási alapot nyújt . Ezeket, úgy vélem, be lehet és be is kel l
építeni valamilyen formában a magyar rendszerbe, épp csak az ez irányba tett lépése k
botladoznak, vagy el sem indultak igazán .

A fiatal gazdákról szóló jelentés szerint „a megreformált közös agrárpolitika (KAP )
egyik célkitűzéseként biztosítani kell a mezőgazdasági termelő i generációk jobb megújítását” ,
és „a fiatal mezőgazdasági termelőket segítő intézkedések kidolgozása és végrehajtása során
különösen figyelembe kell venni az új tagállamok fiatal gazdálkodóinak helyzetét”. Az EU
Parlamentje felkérte a Bizottságot, hogy vizsgálják felül a fiatal gazdáknak nyújtott elindulási
támogatás összegét és annak feltételeit - tehát az EU már tett kezdeményezéseket arr a
vonatkozóan, hogy még több síkon tudják támogatni a mez őgazdaságból családot alapító é s
életet teremetők lehetőségeit.

Ezzel szemben mondhatjuk, hogy a magyar példa elszomorító . A korai agrárnyugdíj
esetében érkezett 61 kérelemből mindössze 36 került kedvez ő elbírálás alá, tehát —már
többedszer jegyzem meg- túlságosan szigorúak a feltételek . Ezeket a feltételek az Európai
Unió képes mérlegelni, tehát idehaza is igény lenne egy szemléletváltásra . Furcsa mód ez nem
történik meg, mégis az EU magyar viszonyokra nehezen átültethet ő gyakorlatának
problémájával dobálóznak mentségként .



A fiatal mezőgazdasági termelők számára nyújtandó támogatások és a mez őgazdasági
termelők gazdaságátadásához nyújtandó támogatást egy id őben hirdették meg, és ennek
tudják be, hogy a mezőgazdasági termelők gazdaságátadásához nyújtott támogatásra pozitívan
elbírált kérelmek száma csupán csak 36 .

Kérdezem tehát Miniszter Urat :
Kívánja-e elősegíteni azt, hogy a két jogcím érdemben kiegészítse és segítse a másik
működését?
Kíván-e érdemben igazodni az Európai Unió hozzáállásához a magyar fiatal gazdá k
felkarolása érdekében úgy, hogy közben a magyar sajátosságokhoz igazodik ?
Kíván-e könnyíteni a feltételeken annak érdekében, hogy minél több fiatal gazd a
tudjon bekapcsolódni a mezőgazdaságba ?

Várom válaszát !

Budapest, 2009 . október 29 .
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